
PROTOKÓŁ  NR 11 

z posiedzenia Komisji Bezpieczeństwa, Praworządności, Gospodarki Komunalnej 
i Ochrony Środowiska z dnia 18 lutego 2021 r. 

Porządek posiedzenia: 
1. Otwarcie posiedzenia komisji i stwierdzenie quorum. 

2. Stan bezpieczeństwa publicznego za 2020 rok z uwzględnieniem miejsc najbardziej 

niebezpiecznych w mieście - informacja KPP w Świdwinie. 

3. Informacja o stanie ochrony p. poż. za  2020 r. KP Państwowej Straży Pożarnej w 

Świdwinie. 

4. Ocena realizacji stanu utrzymania dróg i ciągów pieszych w okresie zimowym - informacja 

Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska oraz ZUK sp.  Z O. O. W 

Świdwinie. 

5. Opiniowanie projektów uchwał. 

6. Wolne wnioski i zapytania. 

7. Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 

8. Zakończenie posiedzenia komisji. 

Ad. 1 

Posiedzenie komisji o godz. 11:00 otworzył  Przewodniczący J. Konat. Przewodniczący sprawdził  
obecność. Na 7 członków komisji obecni byli wszyscy radni. 

Wśród zaproszonych gości obecni byli: P. Feliński Burmistrz Miasta Świdwin, B. Ociepa 

Wiceburmistrz Miasta Świdwin, J. Brzeziński Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej 

w Świdwinie, A. Mastalerek Zastępca Naczelnika WPiRD KPP w Świdwinie, A. Rewiński 

Sekretarz Miasta, A. Kot Kierownik Wydz. KOŚ, K. Dudek Komendant Straży Miejskiej i 

T. Hajdasz Prezes ZUK Sp. z o. o. 

Radny W. Grzesiak złożył  formalny wniosek o wycofanie punktu „Opiniowanie projektów 

uchwał" z porządku obrad. 

Radny uzasadnił, że dostał  opinię  od radcy prawnego UM według której komisja jest niewładna 

opiniować  projekty uchwał. 

Członkowie komisji przystąpili do głosowania nad złożonym wnioskiem przez radnego W. 

Grzesiaka. 
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Wynik głosowania: za - I głos, przeciw —6 głosów, wstrzymał  się  - O głosów. 

Radni odrzucili wniosek W. Grzesiaka. 

Ad. 2 

Pan A. Mastalerek przedstawił  informację, która stanowi załącznik do protokołu nr 1. 

W dalszej części radni zadawali pytania przedstawicielowi policji. 

W. Grzesiak zapytał  czy wszystkie miejsca są  bezpieczne w Świdwinie? 

Pan A. Mastalerek odpowiedział, że są  miejsca, które są  zagrożone, tam gdzie nie ma latarni, 

zakrzewione, gdzie grupuje się  młodzież. Takie miejsca to duży park, park „Solidarności". Miejsca 

te są  na bieżąco monitorowane. 

Radny W. Grzesiak zapytał  o miejsca drogowe sprzyjające kolizjom. 

Pan A. Mastalerek odpowiedział, że jest to głównie rejon ulicy Nowomiejskiej, przy galerii Hosso 

przejście dla pieszych. Miejsca te są  monitorowane przez patrole piesze. 

Radny W. Grzesiak powiedział, że mieszkańcy nie znają  dzielnicowych, a następnie zapytał  
dlaczego na kontroli drogowej na ulicy Szczecińskiej,  Drawskiej policjanci tylko stoją, kontroli na 

prędkość  nie robią? Policjanci nie reagują  na to, że wiele samochodów jeździ bez kompletnego 

oświetlenia. Na przejściu przy Hosso też  nie widać  policji żeby reagowała na pieszych. Do jakiego 

wniosku doszła policja z działaniami, chodzi o coyid -19? 

Pan Burmistrz podziękował  za współpracę  policji, dodając, że układa się  dobrze i patrole piesze 

policji były w mieście. Kontrole na ulicy Szczecińskiej też  są  na wysokości stacji CPN. 

Pan A. Mastalerek odpowiedział  na pytania radnego Grzesiaka - informacja na temat 

dzielnicowych jest na stronie internetowej KPP w Świdwinie. Są  tam podane telefony komórkowe 

stacjonarne i komórkowe. 

Kontrole z zakresu ruchu drogowego są  prowadzone na ulicy Szczecińskiej, Drawskiej i 

Połczyńskiej. Z tych kontroli policjanci są  rozliczani i na pewno reagują  policjanci w zakresie 

wykroczeń  związanych z brakiem oświetlenia. 
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Pan A. Mastalerek stwierdził, że policjanci również  reagowali na pieszych zarówno na 

przejściach jak i na całej długości ulicy Nowomiejskiej. 

W zakresie coyid - 19 przestępstw nie odnotowaliśmy na naszym terenie, ale codziennie kontrole 

odbywają  się  na naszym terenie pod kątem przestrzegania obostrzeń  właścicieli sklepów, są  
wyciągane konsekwencje wobec obywateli, którzy nie przestrzegają  przepisów. Wspólnie z 

Sanepidem kontrolowane są  przez policję  również  obiekty usługowe. 

Jeżeli chodzi o kontakt obywatela z dzielnicowym wystarczy zadzwonić  na nr 112. 

Radny J. Siwek powiedział, że radnym potrzebne są  informacje na temat zdarzeń  drogowych z 

udziałem pieszych, ponieważ  radni maja możliwość  zabezpieczenia przejść  dla pieszych, ich 

modernizacji i doświetlenia. 

W dalszej części radny przedstawił  swoje stanowisko na temat monitoringu i stwierdził, że 

powinien być  na dyżurce w KPP. 

Pan Burmistrz dodał, że często pisząc wnioski na poprawę  bezpieczeństwa miasto współpracuje z 

policją. To policja wskazuje miejsca, gdzie tych kolizji jest najwięcej. Współpraca jest też  między 

policją  a naszą  obsługą  monitoringu. 

Pan K. Dudek potwierdził, że monitoring funkcjonuje i policja ma do niego dostęp niemalże 

codziennie, nawet w dni wolne. 

Ad. 3 

Informacja o stanie ochrony p. poż. za  2020 r. KP Państwowej Straży Pożarnej w Świdwinie - 

przedstawił  J. Brzeziński Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w Świdwinie. 

Informacja stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Radny M. Dereń  zapytał  Komendanta czy pozyskuje środki od komendanta głównego na 

inwestycje w komendzie? 

Pan J. Brzeziński odpowiedział, Że straż  pożarna działa dla samorządów i na terenie samorządów. 

Są  ustawy, które mówią, że samorządy mogą  i powinny współfinansować  funkcjonowanie. 

Komendanci są  rozliczani z pozyskiwania środków i dlatego jesteśmy zobligowani do 

podejmowania takich działań. Aktualnie dostaliśmy od państwa na malowanie obiektów komendy 

około 60 tys. Teraz trwa wykonywanie dokumentacji na modernizację  placu za komendą  i są  
czynione starania na pozyskanie na to zadanie środków. Jeżeli samorząd wyraża zainteresowanie i 
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gotowość  do pomocy w tym zakresie, to przychylność  strony państwowej jest większa. 

Radny M. Dereń  zapytał  kto kontroluje hydranty? 

Pan J. Brzeziński odpowiedział, że PSP jest uprawniona do kontroli i współpracy z gestorem 

sieci wodociągowej. Kontrole są  prowadzone nie tylko dla sprawdzenia, ale też  dla lustracji 

odnośnie rozlokowania. Natomiast rozbudowa infrastruktury, to już  są  działania, które trzeba 

planować  itaka lustracja też  daje wskazania, co do rozwoju. 

Radni więcej pytań  nie przedstawili. 

Przewodniczący Komisji ogłosił  10 minut przerwy. 

Po przerwie: 

Ad. 4 

Pan A. Kot  przedstawił  informację  nt. oceny realizacji stanu utrzymania dróg i ciągów pieszych w 

okresie zimowym - informacja Wydziału Gospodarki Komunalnej. Informacja stanowi załącznik nr 

3 do protokołu. 

Radny W. Grzesiak  zapytał  czy chodniki przy Dino na Poznańskiej są  w wykazie odśnieżania? 

Pan A. Kot  odpowiedział, że za nie odpowiada właściciel nieruchomości. 

Radny W. Grzesiak zapytał  kto kontroluje odśnieżarkę? Radny zwrócił  uwagę, że jezdnia nie była 

odśnieżana na całej szerokości. 

Pan A. Kot odpowiedział, że on sam, osobiście. Oceniając ten okres % można pochwalić  ZUK za 

działanie. 

Radny W. Grzesiak zapytał  kto odpowiada za drożność  studzienek kanalizacyjnych? 

Pan  A. Kot  odpowiedział, że od dwóch dni pracownicy jeżdżą  i odkuwają  studzienki z lodu. 

Radny W. Grzesiak stwierdził, że miasto zaspało, bo można było wcześniej przygotować  odpływy, 

bo było sporo zastoisk na ulicach miasta, nawet kolo zamku. 

Radny M. Dereń  powiedział, że na ulicy Łąkowej za torami ani razu nie było odśnieżane. Radny 

zwrócił  się  do członków komisji z propozycją  zakupu pługu do miejskiego ciągniczka. 

Radna I. Markiewicz  powiedziała, że na ulicy Dobrej do końca betonówki jest lodowisko. Nie 

było tam ani razu posypane pieskiem ani solą. 

Pan A. Kot  odpowiedział, że rzeczywiście w wykazie ulic do odśnieżania zdarzało się, że niektóre 

nie były odśnieżne i czeka na wyjaśnienie tej kwestii. 

Radny W. Grzesiak zapytał  Komendanta SM ile mandatów zostało wystawionych mieszkańcom za 

4 



nieodśnieżenie swoich terenów przyległych do posesji od stycznia tego roku? 

Pan K. Dudek  odpowiedział, że 11 pouczeń, ani jednego mandatu. 

Radny W. Grzesiak  zapytał  Komendanta SM kiedy był  ostatnio na Zatorzu żeby zobaczyć  jaka jest 

sytuacja zimowego utrzymania przy posesjach? 

Pan K. Dudek odpowiedział, że SM była tam wczoraj. 

Radna  J. Kondracka zapytała o skrzynie z piachem, czy są  one dla mieszkańców czy dla 

pracowników urzędu miasta? 

Pan A. Kot odpowiedział, że są  one ustawione w takich miejscach, że nawet właściciel posesji 

może posypać  sobie tym piaskiem, ale niedopuszczalne jest jak ludzie zabierają  ten piasek i sypią  

sobie podwórka. 

W dalszej części informację  na temat realizacji stanu utrzymania dróg i ciągów pieszych w okresie 

zimowym przedstawił  pan T. Hajdasz Prezes ZUK. 

Informacja stanowi załącznik nr 4. 

Radny J. Siwek zapytał  czy 100% sprzętu w przypadku jakiś  nawałnic, gołoledzi jest 

wykorzystywany? Czy te pięć  sprzętów jest wykorzystywanych w jednym czasie i czy to jest w 

ogóle możliwe? 

Pan Prezes odpowiedział, że są  to komplety, dwa zestawy i od rana biorą  udział  w akcji. Zasoby 

ludzkie są  ograniczone, bo to są  te same osoby, które świadczą  inne usługi, między innymi wywóz 

gabarytów. 

Ad.5 

Opiniowanie projektów uchwał. 

Z sali obrad wyszedł  radny W. Grzesiak (godz. 13:17). 

projekt uchwały Nr XXX/179/21 o zmianie uchwały w sprawie wyboru metody i ustalania 
stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie Miasta świdwin 
Opinia komisji: pozytywna (5 głosów „za", jednomyślnie). 

• projekt uchwały Nr XXX/180/21 w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowej z 
budżetu Gminy Miejskiej Swidwin na dofmansowanie przedsięwzięć  służących ochronie 
powietrza realizowanych w granicach administracyjnych Miasta świdwin, obejmujących 
trwałą  zmianę  systemu ogrzewania opartego na paliwie stałym 
Opinia komisji: pozytywna (5 głosów „za", jednomyślnie). 

• uchwała Nr X3OJ188/21 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  bezprzetargową  działki 
gruntu nr 24/1, położonej w Świdwinie, w obrębie 008, na poprawę  warunków 
zagospodarowania nieruchomości przyległej 
Opinia komisji: pozytywna (5 głosów „za", jednomyślnie). 
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Przewodniczacy Komisu: 

• uchwała Nr XXX/189/21 w sprawie zwolnienia z opłaty i zwrotu części opłaty pobranej za 
korzystanie ze zwolnień  na sprzedaż  napojów alkoholowych przeznaczonych do spożycia w 
miejscu sprzedaży, należnej w 2021 roku, przedsiębiorców prowadzących punkty sprzedaży 
na terenie miasta Świdwin 
Opinia komisji: pozytywna (5 głosów „za", jednomyślnie). 

• uchwała Nr XXX/190/21 w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu 
na nieruchomościach stanowiących własność  Gminy Miejskiej Swidwin 
Opinia komisji: pozytywna (5 głosów „za", jednomyślnie). 

Ad. 6 i 7 
Radni nie przedstawili wolnych wniosków. 

Ad. 8 
Przewodniczący Komisji o godz. 13:47 ogłosił  posiedzenie za zakończone. 

Pro lkołowała: 
M. 

6 


